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• Norsk Bergindustri er en bransjeforening tilknyttet NHO for den norske 
mineralnæringen.   

 

• Verdens behov for mineralske råstoffer øker eksponentielt. Hver nordmann 
forbruker ca. 15 tonn mineraler årlig. Ikke bare trenger vi mer mineraler, utviklingen 
av ny teknologi krever vi tar i bruk stadig større deler av det periodiske systemet, ikke 
minst til produksjon av teknologi vi er avhengig av i ethvert grønt skifte. 

 

• I likhet med resten av Europa har Norge gjort seg avhengig av å importere 
mesteparten av det vi forbruker av mineraler, bortsett fra byggeråstoff som må 
utvinnes lokalt. Det er en dristig strategi i lys av den globale handelspolitiske 
utviklingen. 

 

• Mineralutvinning krever tilgang til områder, men ikke så store som man får inntrykk 
av når man leser aviser. Det samlede arealbeslaget fra norsk mineralnæring 
begrenser seg til et par titalls kvadratkilometer. Utfordringen er først og fremst at det 
ofte er interessemotsetninger knyttet til de aktuelle områdene.  

 

• I invitasjonen vises det til at mange enkeltavgjørelser kan føre til en utilsiktet og 
uhensiktsmessig helhet for naturforvaltningen. Da må vi også minne om at det 
motsatte kan inntreffe: Vi ser en utvikling der stadig flere arealer blir verneområder, 
uten at man har gjort en helhetlig vurdering av de langsiktige ringvirkningene av 
hvert enkelt vedtak. Ikke minst gjelder dette for frivillig skogvern der grunneier 
mottar et stort engangsbeløp for å gå med på verning av sin grunn. Dette kan legge 
beslag på ressurser som kan være utvinnbare og derigjennom bidra til lokal 
verdiskaping og arbeidsplasser og møte Norges og resten av verdens behov for 
materialer.  Før man verner bør geologien i området kartlegges, også med tanke på 
eventuelle uttak nå eller i framtiden. 

 

• I dag gjennomføres geofysisk og geokjemisk kartlegging av NGU. Dataene derfra 
brukes deretter av leteselskaper som undersøker forekomster videre og vurderer det 
kommersielle potensialet. Norge har mye å gå på før vi er ferdig kartlagt på det 
nivået vi burde være.  
 

• NGU og Direktoratet for mineralforvaltning bør ha en stemme i utviklingen av 
eventuelle forvaltningsplaner for natur så vi ikke fratar oss muligheten til å forvalte 
våre egne naturressurser på en hensiktsmessig og bærekraftig måte.  


